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Interpellatie van Mevr. VANDERBORGHT ; Het deel "duurzame financiering" van het 
Klimaatactieprogramma..

Mevr. Vanderborght herinnert eraan dat zij op 14 november 2024 samen met 51 andere 
personen de infoavond over duurzame financiering heeft bijgewoond die georganiseerd werd door de 
diensten Financiën en Milieu. De inhoud en de interacties waren zeer rijk.

De conferentie, georganiseerd in samenwerking met vzw Ethibel, belichtte de grote impact van 
de financiële activa van Ukkel op de uitstoot van broeikasgassen. Volgens de inventaris van 
broeikasgasemissies die in 2019 op het Ukkelse grondgebied zal worden uitgevoerd door Factor X, 
vormen financiële activa de grootste bron van indirecte broeikasgasemissies, goed voor40% van het 
totaal.

De eerste actie in het klimaatplan is om de Ukkelaars bewust te maken van de 
koolstofvoetafdruk van traditionele financiële investeringen en de conferentie in november was de 
eerste stap in deze richting.

De tweede actie in het klimaatplan, die in het bijzonder de aandacht van mevr. Vanderborght 
trok, is het implementeren van een strategie om de koolstofvoetafdruk van de gemeentelijke financiën 
te verminderen en de inwoners aan te moedigen om te investeren in duurzame gemeentelijke 
projecten.

Deze strategie omvat met name de volgende twee acties:
de mogelijkheid onderzoeken om Ukkelaars de mogelijkheid te bieden 
om een deel van de investeringen en projecten gericht op het 
verminderen van de uitstoot van broeikasgassen in de gemeente te 
financieren;
de mogelijkheid onderzoeken om te lenen bij duurzame banken of 
duurzame banken aanmoedigen om leningen te verstrekken aan 
overheden.

Mevr. Nagelmackers herinnert eraan dat de ULB heeft samengewerkt met de coôperatie F'in 
Common om burgers in staat te stellen energiewerken op de campus te financieren, met een financieel 
rendement tôt 4,5% voor de Brusselaars.

Floe denkt het college deze projecten in 2025 uit te voeren?

Mevr. Delwart legt uit dat het financiële aspect van het KAP inderdaad onder haar 
verantwoordelijkheid valt. Ze benadrukt het belang van deze kwestie, die voornamelijk betrekking 
heeft op het financiële vermogen van de inwoners van Ukkel en niet van de gemeente Ukkel. Ze legt 
uit dat ze voorrang geeft aan de sensibilisering over deze kwestie, waarbij ze zich richt tôt mensen die 
zich niet bewust zijn van hun milieu-impact wanneer ze investeren, door hen de sleutels tôt de analyse 
te geven. De schepen legt vervolgens twee andere concrète acties uit,

1) De mogelijkheid om leningen af te sluiten bij duurzame banken wordt bemoeilijkt door het 
feit dat de behoeften van de gemeente, d.w.z. vrij aanzienlijke bedragen, en de leencapaciteit en 
criteria van de duurzame banken niet met elkaar in overeenstemming zijn, aangezien de banken niet 
in staat zijn om deze bedragen te lenen. Om renteredenen probeert de gemeente geen leningen af te 
sluiten voor zulke kleine bedragen omdat dit ten koste gaat van de begroting en de schuldenlast 
verhoogt.

2) Flet andere struikelblok is dat de duurzaamheidscriteria ook vrij streng zijn. Als voorbeeld 
noemde de schepen het feit dat een duurzame bank geen lening zou accepteren om het wegennet te



herstellen als de gemeente zich er met toe zou verbmden om ervoor te zorgen dat de voertuigen die 
van het wegennet gebruik maken met worden aangedreven door verbrandmgsmotoren.

De schepen is het met mevr. Vanderborght eens dat er een ethisch critérium moet worden 
opgenomen m de gunnmg van de opdracht.

Wat betreft het tweede deel van de vraag overde mogelijkheid om de Ukkelaars voorte stellen 
een deel van de gemeentelijke investenngen en projecten te financieren die gencht zijn op het 
vermmderen van de uitstoot van broeikasgassen in hun gebied, gaf de schepen toe dat de dienst hier 
nog niet aan had gewerkt, behalve het inwinnen van informatie bij andere gemeentes. De schepen legt 
uit dat deze operatie niet de moeite waard leek, omdat het tussen de kosten van de tussenpersoon, 
de rente, die aantrekkehjk zou moeten zijn voor burgers, en het feit dat de gemeente zichzelf zou 
moeten financieren tegen betere taneven dan via een bank, met realistisch was Mevr. Delwart legt 
echter uit dat dit soort crowdfundingprojecten door de gemeente worden bestudeerd en dat dit in de 
algemene beleidsverklaring zal worden opgenomen Mevr. Delwart sluit af met een uitnodigmg aan de 
verkozenen om deel te nemen aan dit soort conferenties en legt uit dat mensen zich met bewust zijn 
van de mvloed van fmancien op de uitstoot van broeikasgassen.


